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Zápis č. 10 (145) z řádného zasedání Akademického senátu 

FIT VUT v Brně konaného dne 1. 9. 2020 

Zasedání se konalo ve 13:00 hodin v zasedací místnosti G108.  

Přítomni:  Kočí, Sekanina, Kolář, Černocký, Fučík, Smrčka, Ryšavý, M. Jaroš, Sedlák, 

Mišáková (10) 

Omluveni:  Lampa, Juráček (2) 

Hosté:  Zemčík, Dytrych, Vojnar, Hanáček, Jaroš 

Program: 

1. Schválení programu jednání. 

2. Připomínky k zápisu z předminulého a minulého zasedání. 

3. Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v BSP na FIT VUT pro 

akademický rok 2021/22. 

4. Návrh doktorského studijního programu-žádost o akreditaci. 

5. Směrnice Mimořádná stipendia pro studenty v prezenční formě v doktorském 

studijním programu v českém jazyce na FIT VUT. 

6. Informace z RVŠ a AS VUT. 

7. Různé. 

Průběh zasedání: 

Zasedání vedl předseda AS FIT dr. Radek Kočí. Na úvod přivítal všechny přítomné členy 

a hosty na zasedání AS FIT.  

Dr. Kočí předal slovo panu děkanovi prof. Zemčíkovi, který členy senátu informoval 

o dlouhodobé pracovní neschopnosti Ing. Lampy. Vzhledem k této nenadálé situaci, bude třeba 

jmenovat novou fakultní volební komise pro volby do AS VUT a předsedu Ekonomické komise 

AS FIT. 

Dále dr. Kočí informoval, že Ing. Michal Kotoun úspěšně složil SZZ a jeho členství v AS FIT 

zaniklo. Řádně zvoleným náhradníkem je Martin Škorupa, který byl povolán na místo člena AS 

FIT podle čl. 4 odst. 3 Volebního řádu AS FIT. Další člen z řad studentů Bc. Ivo Juráček bude 

v září skládat SZZ a jeho členství v AS FIT poté zanikne. Další zvolený náhradník není, Bude 

tedy třeba připravit se na vyhlášení doplňovacích voleb do Studentské komory AS FIT. 
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Ad 1) Schválení programu jednání. 

Dr. Kočí informoval členy AS o výše uvedeném programu a nechal o něm hlasovat. 

Hlasování: Hlasovalo 10 členů, z toho 10 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Všechny předložené návrhy byly zveřejněny na stránkách AS FIT 

https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/.  

Ad 2) Připomínky k zápisu z předminulého a minulého zasedání. 

K zápisu č. 8 (143) z řádného zasedání AS FIT konaného dne 30. 6. 2020 nebyly žádné 

připomínky.  

K zápisu č. 9 (144) z řádného zasedání AS FIT konaného dne 7. 7. 2020 nebyly žádné 

připomínky.  

Ad 3) Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v BSP na FIT 

VUT pro akademický rok 2021/22.  

Pan děkan prof. Zemčík předložil akademickému senátu návrh pravidel pro přijímací řízení 

a podmínek pro přijetí ke studiu v BSP na FIT VUT pro akademický rok 2021/22, tato pravidla 

byla projednávána již na minulém zasedání a legislativní komise je projednala před dnešním 

zasedáním senátu. 

Dr. Kočí předal slovo proděkanovi dr. Dytrychovi, který návrh zpracovával, aby členům senátu 

prezentoval a sdělil navrhované úpravy.  

Dr. Kočí předal slovo předsedovi Legislativní komise AS FIT (dále jen LK) doc. Fučíkovi, jenž 

vysvětlil některé navržené drobné formální úpravy (zejména připomínky ohledně SCIO 

zkoušek a doplnění „https“ místo „http“).    

Dr. Kočí otevřel diskuzi: 

- Diskutovaly se především body týkající podmínek pro přijetí ke studiu a prokázání 

dostatečné úrovně českého jazyka, přičemž jsou vyjmenovány body, jak tuto podmínku 

lze prokázat (čl. 3, bod 5).  

- Dále otázky týkající se SCIO zkoušek a podmínek přijímání zahraničních uchazečů. 

Jediná změna oproti předloženému návrhu je technická změna odkazu, místo „http“ nově 

„https“. Dr. Kočí navrhl níže uvedené usnesení a nechal o něm hlasovat.     

Návrh usnesení 1  

AS FIT schvaluje Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v BSP na FIT 

VUT pro akademický rok 2021/22. 

https://www.fit.vutbr.cz/info/AS/
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Hlasování: Hlasovalo 10 členů, z toho 10 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Předložený dokument je uveden v příloze č. 01 tohoto zápisu, v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT v Brně, dále zveřejněn v dokumentech k jednání AS 

FIT a na webových stránkách FIT. 

Ad 4) Návrh doktorského studijního programu-žádost o akreditaci. 

Pan děkan prof. Zemčík předložil akademickému senátu návrh č. 20/2020 „Návrh na akreditaci 

doktorského studijního programu Informační technologie“. Návrh zpracoval prof. Sekanina, 

předseda Oborové rady DSP. 

Dr. Kočí připomněl, že AS návrh neschvaluje, pouze se k němu vyjadřuje. Dr. Kočí předal 

slovo prof. Sekaninovi, který vysvětlil důvody vzniku příprav návrhu akreditace nového DSP, 

jenž vychází ze stávajícího studijního programu Výpočetní technika a informatika. 

Připravovaný DSP má název Informační technologie a navazuje na stávající DSP. 

Předpokládáme, že bude fungovat velmi podobně. Hlavní odlišnosti jsou tyto: 

(1)   Student má povinnost absolvovat minimálně 2 předměty (dříve to byly 4 předměty), z toho 

alespoň jeden ze seznamu teoretických předmětů. 

(2)   V souladu s nadřazenými předpisy a standardy je požadovaná zahraniční stáž nebo jiná 

forma přímé účasti studenta na mezinárodní spolupráci. 

(3)   Disertační práce musí být sepsána v angličtině. 

(4)   Je definován požadavek na minimální kvalitu a počet publikací k obhajobě disertace: Při 

odevzdání disertační práce student prokáže, že je hlavním autorem alespoň dvou článků, 

které byly publikovány v časopisech s impaktním faktorem dle Web of Science či Scopus 

(které spadají minimálně do 3. kvartilu) nebo na konferencích s hodnocením na úrovni 

CORE B a lepším. 

V rámci příprav bylo potřeba nachystat tyto dokumenty:  

- Žádost o akreditaci pro SP v ČJ, 

- žádost o akreditaci pro SP v AJ  

- a sebehodnotící zprávu.  

Dr. Kočí předal slovo předsedovi LK doc. Fučíkovi, jenž sdělil stanovisko komise a to, že jde 

o prvotní návrh, ve kterém se budu provádět ještě drobné úpravy a doplnění (jedná se zejména 

o karty předmětu a CV učitelů), obecně se návrh již příliš měnit nebude. LK návrh projednala 

a souhlasí s ním.  

Dr. Kočí vyzval členy AS FIT k diskuzi: 
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- Doc. Ryšavý vznesl dotaz, zda tento nově připravovaný DSP v AJ bude na úrovni 

českého DSP anebo by měl být DSP v AJ placený. Prof. Sekanina odpověděl, že z VUT 

bude snaha, aby byl DSP v AJ placený.  

Dr. Kočí navrhl níže uvedené usnesení a nechal o něm hlasovat. 

Návrh usnesení 2  

AS FIT souhlasí se záměrem akreditovat nový doktorský studijní program.  

Hlasování: Hlasovalo 10 členů, z toho 10 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Předložený dokument je uveden v příloze č. 02 tohoto zápisu, v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT v Brně a dále zveřejněn v dokumentech k jednání AS 

FIT. 

Prof. Sekanina na závěr informoval, že Vědecká rada FIT návrh již schválila. 

Ad 5) Směrnice Mimořádná stipendia pro studenty v prezenční formě v doktorském 

studijním programu v českém jazyce na FIT VUT. 

Pan děkan prof. Zemčík předložil akademickému senátu návrh č. 21/2020 „Směrnice-

Mimořádná stipendia pro studenty v prezenční formě v doktorském studijním programu 

v českém jazyce na FIT VUT.“ 

Dr. Kočí předal slovo panu děkanovi prof. Zemčíkovi a proděkanovi prof. Vojnarovi, kteří 

vysvětlili důvody, které ke vniku návrhu vedly. Cílem je podpořit studenty prezenční formy 

doktorského studia v českém jazyce ve fázi přípravy a realizace výsledků tvůrčí činnosti v rámci 

tématu disertační práce a související tvůrčí činnosti v průběhu standardní doby studia. 

Student na základě přiznání svých celkových příjmů, na základě studijních výsledků a splnění 

studijních povinností, doporučení školitele a v průběhu prvních tří semestrů může požádat 

o vyplacení „Mimořádného stipendia pro podporu tvůrčí činnosti nových doktorandů“. 

Pro studenty v prezenční formě v doktorském studijním programu v českém jazyce, kteří již 

dosáhli tvůrčích výsledků a ve vyšších ročnících prezenčního doktorského studia se nadále plně 

věnují studiu a přípravě a realizaci tvůrčích výsledků na FIT v rámci své disertační práce mohou 

požádat za splnění stanovených podmínek o vyplacení „Mimořádného stipendia pro další 

podporu tvůrčí činnosti“. Dosažené tvůrčí výsledky každý student průběžně vkládá a eviduje 

v IS FIT.  

Výše uvedené je upraveno v těchto dokumentech: 

- Směrnice: Mimořádná stipendia pro studenty v prezenční formě v doktorském 

studijním programu v českém jazyce na FIT VUT (obecná). 

- Rozhodnutí děkana, jenž bude podle potřeby proměnlivé a bude směrnici doplňovat.  

Dr. Kočí předal slovo předsedovi LK doc. Fučíkovi, která návrh projednala a požádala 

prof. Vojnara o vysvětlení algoritmu přidělování sociálního stipendia, vzhledem k případnému 
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právnímu napadnutí týkající se sdělování výše částky příjmu žadatele. Na doporučení právničky 

máme stanovena různá rozmezí výše výdělku a žadatelé sdělí, do které skupiny patří. LK tento 

problém projednala, návrh schválila a doporučuje jej k projednání a případnému schválení AS 

FIT. 

Dr. Kočí vyzval členy senátu k diskuzi: 

- Doc. Jaroš nadnesl otázku, zda by nebylo vhodnější celý návrh ještě projednat, 

promyslet např. na výjezdním zasedání fakulty. Prof. Vojnar odpověděl, že návrh 

projednávají a připravují již od minulé roku a doporučuje, aby se již schválil a případné 

úpravy, které vyplynou z praxe se řešily následně v průběhu roku. 

- Ing. M. Jaroš položila dotaz, jaká je šance takovéto mimořádné stipendium získat. 

Prof. Vojnar odpověděl, že podle rozhodnutí děkana jsou stanovena minimální kritéria, 

která je třeba splnit a pak bude záležet na doporučení školitele.  

- Tento návrh cílí obecně na výzkumné skupiny, které mají výsledky, ale např. nemají 

štěstí získat projekty.   

Dr. Kočí se zeptal, zda AS souhlasí s touto směrnicí, která definuje 2 typy mimořádných 

stipendií pro studenty DSP (viz výše) a nechal hlasovat o níže uvedeném usnesení. 

Návrh usnesení 3  

AS FIT schvaluje Směrnici Mimořádná stipendia pro studenty v prezenční formě v doktorském 

studijním programu v českém jazyce na FIT VUT. 

Hlasování: Hlasovalo 10 členů, z toho 9 hlasů pro, 0 hlasů proti a 1 hlas se zdržel.  

Předložený dokument je uveden v příloze č. 03 tohoto zápisu, v papírové formě je uložen 

v agendě Akademického senátu FIT VUT v Brně a dále zveřejněn v dokumentech k jednání AS 

FIT a na webových stránkách FIT. 

Dr. Kočí se na zasedání AS omluvil, že nenechal na začátku jednání hlasovat o zkrácení 

předkládací lhůty bodu 3 a 4. Proto teď nechal hlasovat o následujících usneseních.   

Návrh usnesení 4  

AS FIT schvaluje zkrácení předkládací lhůty bodu 3 (Pravidla pro přijímající řízení a podmínky 

pro přijetí ke studiu v BSP na FIT VUT pro akademický rok 2021/22) na 2 týdny.  

Hlasování: Hlasovalo 10 členů, z toho 10 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  

Návrh usnesení 5  

AS FIT schvaluje zkrácení předkládací lhůty bodu 4 (Návrh na akreditaci doktorského 

studijního programu Informační technologie) na 2 týdny.  

Hlasování: Hlasovalo 10 členů, z toho 10 hlasů pro, 0 hlasů proti a 0 hlasů se zdrželo.  
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Ad 6) Informace z jednání Akademického senátu VUT v Brně a informace z Rady VŠ. 

Bližší informace jsou dostupné na webových stránkách rady zde: http://www.radavs.cz/. 

Předseda AS VUT doc. Hanáček sdělil, že o letních prázdninách se zasedání AS neuskutečnilo, 

příští jednání AS se koná 15. 9. 2020. Proběhla diskuze ohledně možnosti zavedení 

elektronických voleb. Další podrobnosti budou k dispozici na webových stránkách senátu zde: 

https://www.vutbr.cz/vut/struktura/as.  

Ad 7) Různé 

Jak již bylo zmíněno na úvod, Ing. Michal Kotoun úspěšně složil SZZ a jeho členství v AS FIT 

zaniklo. Řádně zvoleným náhradníkem je Martin Škorupa, který byl povolán na místo člena AS 

FIT podle čl. 4 odst. 3 Volebního řádu AS FIT. Další člen z řad studentů Bc. Ivo Juráček bude 

v září skládat SZZ a jeho členství V AS FIT poté zanikne. Další zvolený náhradník není, Bude 

tedy třeba připravit se na vyhlášení doplňovacích voleb do Studentské komory AS FIT. 

Vzhledem k nenadálé zdravotní situaci Ing. Lampy bude třeba jmenovat novou fakultní volební 

komise pro volby do AS VUT a předsedu Ekonomické komise AS FIT. 

Doc. Kolář do příštího zasedání AS zjistí bližší informace k organizačnímu zajištění 

elektronických voleb na fakultě. 

Připravuje se výběrové řízení na odborného asistenta na UIFS s nástupem od 1. 11. 2020. 

Dr. Kočí byl požádán, aby AS FIT nominovala z řad senátorů zástupce do výběrové komise. 

Dr. Kočí navrhuje jmenovat stálého zástupce AS FIT do výběrových komisí na celé funkční 

období AS FIT. Navrhuje doc. Černockého, který s případnou nominací souhlasí. Pokud by se 

stálý zástupce nemohl účastnit komise za AS FIT, např. z důvodu střetu zájmů, navrhuje 

dr. Kočí jmenovat současně se stálým zástupcem i náhradníka.  

Program a pozvánka na příští řádné zasedání AS FIT bude členům senátu včas rozeslána cestou 

konference fitsenat@fit.vutbr.cz. Termín řádného zasedání je předběžně plánován na 

konec září 2020 ve 13:00 hodin v zasedací místnosti C209/G108. Na programu příštího 

zasedání bude jmenování předsedy ekonomické komise, jmenování fakultní volební komise pro 

volby do Akademického senátu VUT v Brně a nominace zástupce AS FIT do komise pro 

výběrová řízení pro obsazování míst.  

Dr. Kočí poděkoval všem za účast.  

Usnesení přijatá na zasedání AS FIT č. 10 (145) dne 1. 9. 2020: 

Usnesení 1  

AS FIT schvaluje Pravidla pro přijímací řízení a podmínky pro přijetí ke studiu v BSP na FIT 

VUT pro akademický rok 2021/22 po zapracování drobných úprav. 

http://www.radavs.cz/
https://www.vutbr.cz/vut/struktura/as
mailto:senat@fit.vutbr.cz
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Usnesení 2  

AS FIT souhlasí se záměrem akreditovat nový doktorský studijní program.  

Usnesení 3  

AS FIT schvaluje Směrnici Mimořádná stipendia pro studenty v prezenční formě v doktorském 

studijním programu v českém jazyce na FIT VUT. 

Usnesení 4  

AS FIT schvaluje zkrácení předkládací lhůty bodu 3 (Pravidla pro přijímající řízení a podmínky 

pro přijetí ke studiu v BSP na FIT VUT pro akademický rok 2021/22) na 2 týdny.  

Usnesení 5  

AS FIT schvaluje zkrácení předkládací lhůty bodu 4 (Návrh na akreditaci doktorského 

studijního programu Informační technologie) na 2 týdny.  

 

  

 

Verifikovali:  Ing. Radek Kočí, Ph.D., předseda AS FIT v.r. 

David Sedlák, předseda Studentské komory AS FIT v.r.  

Zapsala:  Eva Durániková, DiS.  


